
Vážené delegátky, vážení delegáti! 

Rád bych vás stručně seznámil s prací Ústředního výkonného výboru ČSCH od minulé Valné hromady 
ČSCH konané v roce 2022. 

Jednou z klíčových oblastí, kterou jsme pečlivě projednávali na všech našich zasedáních, je otázka 
našeho nemovitého majetku. Aktuálně máme uzavřenou smlouvu s profesionálním správcem 
nemovitostí ČSCH. Jeho hlavním cílem je optimalizovat naše nemovitá aktiva – ať už skrze prodej těch 
nemovitostí, které nepřinášejí očekávaný výnos, nebo investicí do perspektivních investičních 
nemovitostí. Dále se stará o renovace našich budov, hledá vhodné nájemce a zajišťuje drobné opravy 
k udržení našeho majetku v co nejlepším stavu. 

Tato problematika bude projednána jako samostatný bod našeho jednání. Rádi bychom vás ale 
informovali o nejnovějších událostech týkajících se našeho nemovitého majetku. Jako jednu z našich 
nedávných akvizic můžeme zmínit nemovitost v Kolíně, kterou jsme se rozhodli prodat v souladu s 
rozhodnutím minulé Valné hromady ČSCH. Dále jsme byli na základě rozhodnutí soudu nuceni prodat 
naši spoluvlastnickou část nemovitosti v Havlíčkově Brodě. V průběhu roku jsme také úspěšně získali 
investiční nemovitost v Konicích a nyní jednáme o koupi bytového domu v Kolíně. 

Co se týče našich dalších nemovitostí, některé z nich jsou v současnosti pronajaty (Brno Lidická, Praha 
Maškova, Konice), zatímco jiné procházejí rekonstrukcí (Roudnice nad Labem, Střelice). Zvládli jsme 
také vyřešit vlastnická práva týkající se nemovitosti ve Větřní a nyní za odhadní cenu kupujeme 
stavební pozemek pod tímto objektem. 

Tato opatření nám umožňují efektivně spravovat náš nemovitý majetek a zajistit, že bude sloužit 
cílům a potřebám naší organizace v co nejlepším možném stavu. 

V průběhu roku 2023 nás nejvíce trápily zbytečné soudní spory s členem ČSCH V. K., zastupovaným 
JUDr. M. D., které se sice všechny vyřešily rozsudkem v náš prospěch, nikdy však nezískáme zpět 
všechny finance, které jsme vynaložili za právní zastoupení, což je ztráta nejen finanční, ale také 
časová. 

Další důležitou otázkou byla úprava posudečného pro hodnotitele králíků, holubů a drůbeže, kdy 
jsme na doporučení předsedů Ústředních odborných komisí zvýšili částku z 600,00 Kč na 900,00 Kč. 

Ústřední výkonný výbor Českého svazu chovatelů na svých jednáních pečlivě analyzoval výsledky 
kontrol provedených Ústřední kontrolní komisí. Každý předložený závěr byl podroben důkladnému 
posouzení, a to s cílem zajistit zodpovědnost a transparentnost naší organizace. Naším cílem bylo 
vždy přijmout jasná usnesení či zjednat nápravu tam, kde kontrolované oblasti vyžadovaly zlepšení. 
Děkujeme všem členům Kontrolní komise za jejich práci a angažovanost a věříme, že naše společné 
úsilí přispěje k dalšímu rozvoji Českého svazu chovatelů. 

Tento rok jsme měli několik klíčových jednání na vysokých státních institucích. Na Ministerstvu 
zemědělství jsme se aktivně zasazovali o podporu a dotace našeho chovatelského úsilí, které nám 
umožňují nadále rozvíjet a zlepšovat naše aktivity. 

Dále jsem se setkával s poslanci a senátory v Poslanecké sněmovně a Senátu a diskutoval o důležitých 
otázkách týkajících se chovatelů. Tato setkání nám pomohla lépe porozumět legislativním změnám a 
nárokům, které jsou klíčové pro naši činnost. 



Velmi důležitým bodem byly rozhovory ohledně Evropské výstavy drobného zvířectva, kterou 
plánujeme uspořádat v roce 2024. Tyto schůzky nám umožnily diskutovat o potřebných krocích a 
podpoře, kterou budeme potřebovat od státních institucí pro úspěšnou realizaci této prestižní 
události. Věříme, že naše úsilí a spolupráce s těmito institucemi povedou k úspěšnému uskutečnění 
této významné výstavy. 

Také jsem jednal s představiteli Státní veterinární správy ohledně veterinárních podmínek pro svody 
drůbeže na veřejných akcích. Naštěstí jsem se dozvěděl, že pořadatelé těchto akcí mají pouze 
povinnost nahlásit veřejné vystoupení příslušné krajské veterinární správě. V okolních zemích jsou na 
tom mnohem hůře.   

Aktivně jsem se angažoval ve snahách o zachování finanční podpory pro nestátní neziskové 
organizace v rámci rozpočtu Ministerstva zemědělství. Společně s představiteli dalších obdobných 
spolků ČMMJ, ČRS, ČSV a ČZS jsme hledali řešení v situaci, kdy docházelo k významnému snížení 
finančního obnosu, který byl původně pro naši činnost alokován. 

Během těchto jednání jsme aktivně spolupracovali na identifikaci dalších možných zdrojů financování 
v rámci státního rozpočtu a rozpočtů jiných resortů. Naším cílem bylo zajistit trvalou udržitelnost 
našich chovatelských aktivit a podporu prostředí pro všechny členy našeho svazu. 

Tato spolupráce nám umožnila hledat inovativní a efektivní způsoby financování a vyjádřit obavy a 
potřeby našich chovatelů. Věříme, že tato spolupráce přinese pozitivní výsledky pro budoucnost a 
dlouhodobou udržitelnost chovatelských aktivit. 

Postupně se rozvíjí i realizace projektu "Zverimex a JÁ", který nabízí krmiva nejen pro naše členy, ale i 
pro další zájemce. Hodnotíme úvodní fázi projektu a plánujeme jeho další rozšíření. Je důležité 
poznamenat, že dohodnout se na společném nákupu a dovozu zboží v rámci základní organizace 
může být velmi výhodné. Projekt "Zverimex a JÁ" pravidelně nabízí akční nabídky a je k dispozici s 5% 
slevou pro členy ČSCH a nově i s 10% slevou pro organizace. Pro OO ČSCH a ZO ČSCH bude v rámci CV 
Chovatel 2023 v provozu informační stánek k rozvojovým aktivitám projektu s názvem Zverimex pro 
Vás. 

Nejvýznamnějšími událostmi roku jsou celostátní výstavy. CVMK a CVMD v Přerově probíhaly bez 
významných problémů, za což bych rád poděkoval pořadatelům. V době, kdy odevzdávám tuto 
zprávu, končí uzávěrka zvířat na Celostátní výstavu Chovatel, která se bude konat 17. – 18. listopadu 
2023 na výstavišti v Lysé nad Labem. Nepředpokládám, že by se měla lišit od těch předchozích, bude 
však předpremiérou té nadcházející, Evropské výstavy králíků a morčat, která se uskuteční 15. – 17. 
11. 2024. Rozdělení dalších odborností proběhne na základě počtu přihlášených zvířat, nevylučujeme, 
že se spojíme s organizátory krajské výstavy v Brně a některé odbornosti přesuneme na tuto velmi 
zdařilou a tradiční akci.    

V letošním roce jsme byli konfrontováni s výzvou, která nás spojila s chovateli terarijních zvířat a 
dalších druhů exotických zvířat – zavedení "Pozitivních seznamů" chovatelů exotických zvířat, na něž 
naléhala Evropská komise pod tlakem ekologických aktivistů. Tato iniciativa by, pokud by byla 
schválena, mohla znamenat zásadní omezení naší chovatelské činnosti, včetně chovu tradičních 
druhů exotických ptáků, plazů, akvarijních ryb, malých šelem a obratlovců. 

Naše reakce na tuto výzvu byla aktivní a odhodlaná. Připravili jsme petici proti přijetí "Pozitivních 
seznamů," uspořádali setkání a kulaté stoly v Poslanecké sněmovně a získali významný mediální 
prostor. Tato společná snaha nás nejen spojila s chovateli terarijních zvířat a dalšími zájemci o 
exotická zvířata, ale také ukázala naši ochotu bránit práva a tradice naší chovatelské komunity. 



Věříme, že tato snaha bude mít pozitivní vliv na budoucnost našeho chovatelského svazu a může 
přilákat nové členy, kteří sdílí naši vášeň a odhodlání chránit a rozvíjet chov exotických zvířat v 
souladu s našimi tradicemi a hodnotami. 

I když otázka ekonomiky bude rozeslána a následně diskutována v samostatném bodě, chceme již 
nyní zdůraznit, že jsme v předchozích letech dosáhli skvělých hospodářských výsledků a můžeme 
oznámit, že jsme v provozních výdajích dokázali hospodařit s vyrovnaným rozpočtem, což je 
významným důkazem naší efektivní finanční správy. Tato stabilita nám poskytuje silný základ pro 
další rozvoj našeho svazu a plnění našich chovatelských cílů.  

Sekretariát Českého svazu chovatelů v letošním roce zaznamenal stabilizaci v počtu zaměstnanců a 
jeho činnost byla zaměřena na administraci odborných záležitostí. Mezi klíčové úkoly sekretariátu 
patřila také registrace nových statutárních zástupců po proběhlých volbách v základních organizacích, 
oblastních a okresních organizacích a krajích. Sekretariát se rovněž intenzivně podílel na organizaci 
celostátních výstav a zajistil distribuci chovatelských kroužků a dalších materiálů. 

V rámci digitalizace ČSCH se daří postupně rozvíjet a precizovat jednotlivé aplikace v systému online 
členská základna, kdy v tuto chvíli je zcela funkční plemenná kniha drůbeže a je připravena pro 
rozšíření o chovatelské kluby drůbeže. K rozvoji je připravena plemenná kniha králíků. Celkově je 
aplikace připravena na rozvoj o další plemenné knihy například koček apod. Pracujeme na přípravě 
online přístupů na úroveň jednotlivých členů ČSCH. Připravujeme nové webové stránky, kdy 
v nadcházejícím roce by měly proběhnout kroky směřující k analýze stávajících webových stránek a 
příprava (technická a ekonomická) ve směru k novému webovému rozhraní. 

Významným aspektem této činnosti bylo i dosažení význačné úspory. Po odvolání ředitele 
sekretariátu nebyla tato pozice obsazena, což přineslo úsporu přesahující částku 1 500 000,00 Kč. 
Tyto finanční prostředky byly následně rozpuštěny do činnosti ČSCH a podpořily realizaci konkrétních 
projektů, jako je podpora klubů a samotných chovatelů v rámci (PCH). 

Následuje výčet záležitostí projednaných na jednání Ústředního výkonného výboru: 

• Schválení pořádání samostatné Evropské výstavy králíků a morčat v roce 2024. 
• Schválení cenové nabídky na opravu kanalizace na budově Maškova 3, Praha 8 – Kobylisy. 
• Revokace usnesení ohledně nemovitosti ve Větřní na základě nového znaleckého posudku. 
• Schválení dokončení oprav nemovitosti v Roudnici nad Labem, vč. vnější fasády domu dle potřeb 

památkářů. 
• Zahájení kárného řízení pro podezření ze spáchání kárného provinění s členem ČSCH – Ing. D. Z. – 

krádež králíka na CV. 
• Podpis smlouvy na pronájem skladu výstavního fundusu v Lysé nad Labem. 
• Schválení zprostředkovatelské smlouvy na prodej nemovitosti v Kolíně. 
• Doporučení Valné hromadě ČSCH navýšení členského příspěvku od roku 2025 v souvislosti s inflací 

dle ustanovení Stanov ČSCH. 
• Uznání výsledku soudního sporu mezi ČSCH a ČSCH PH na nemovitost Brno Židenice. 
• Usnesení kárného orgánu Českého svazu chovatelů ohledně JUDr. M. D. 
• Uznání zprávy komise pro přípravu voleb. 
• Jmenování výstavního výboru pro EV 2024. 
• Schválení vyklizení areálu v Brně Střelicích. 
• Schválení výpovědi smlouvy na tvorbu software plemenné knihy koček. 



Celoroční hodnotící zpráva nám přináší příležitost zpomalit a podívat se zpět na naši činnost a 
dosažené úspěchy. Během této reflexe je nesmírně důležité si uvědomit, že nás spojuje jedna 
společná láska – láska k našim zvířecím přátelům a vášeň pro chovatelství.  

Neméně významným bodem je připomínka nadcházejících voleb, které představují zásadní moment 
pro směrování našeho svazu. Jsem připraven přijmout výsledek těchto voleb s pokorou, protože 
konec konců je na vás, našich delegátech, rozhodnutí, zda mám pokračovat v této náročné, avšak 
velmi inspirující roli. S oddaností jsem se snažil přinést svůj příspěvek do naší komunity a nyní je na 
vás, abyste rozhodli, zda jsem dostatečně odpovědným lídrem pro naše další společné kroky. 

Děkuji všem za neocenitelnou podporu a za mezilidské vztahy, které tvoří srdce naší organizace. 
Pojďme být hrdí na to, čeho jsme dosud dosáhli, a s nadšením se dívejme vpřed, plni naděje, že 
budeme moci pokračovat v našem sdíleném závazku vůči chovatelství. 

S upřímným přáním pevného zdraví a nekonečné radosti z našeho společného koníčku-chovatelství. 

                                                                                                                                                
                                                                                                                                                 Ondřej Matouš 

Předseda ÚVV ČSCH  


